
JAK BY VYPADALA ŠKOLA, KDYBY VÝUKA PROBÍHALA VIRTUÁLNĚ?  

 

   Těžko říci. Každý to vnímá jinak. Je to úplně nová zkušenost pro všechny, kterých se to týká. 

Z mého pohledu - pohledu žáka - je tam hodně negativních, ale také pozitivních věcí. Jako 

pozitivní vnímám, že ráno nemusím vstávat a jezdit autobusem. Také mám volnější průběh 

učení. Zdokonaluji se v práci s počítačem, mám víc času na zapsání nové a látky a poznámek. 

Když je venku hezky, tak můžu jít ven. Víc se připravuji na testy a domací úlohy díky 

neustálému dohledu rodičů. Negativní věci pro mě jsou úplná ztráta osobního kontaktu se 

spolužáky i vyučujícími. Chybí mi zajímavé informace v různých hodinách. Přijde mi, že v 

některých předmětech dostáváme nadměrně moc učení. Je to tím pádem složitější i pro rodiče, 

kteří se většinou musí novou látku naučit s námi, aby byli schopni nám ji vysvětlit.               

   Myslím si, že i pro učitele je to náročné a nové. Veškeré učivo, které by nám sdělovali tak 

teď musí psát a posílat do počítače všem žákům které učí.  Ti potom čekají na ohodnocení nebo 

odpověď. Učitel musí přizpůsobit látku tak, aby byla pochopitelná z psaného textu.  

   Ani pro rodiče tato situace neni úplně lehká. Chodí do práce, po příchodu domů se zajímají o 

zprávy od učitelů. V některých případech, jako u mě, se musí učivo naučit i rodič, aby mi to 

mohl vysvětlit. Vlastně rodiče mají dvě zaměstnání.  

   Myslím si, že tento způsob učení je úplně neosobní. Je to ztráta školní disciplíny, společných 

zážitků i lumpáren. I když, to ze začátku vypadalo jako prázdniny, tak teď je to smršt učení, 

psaní úkolů a hlídání datumů.  

   Je možné, že v budoucnu se bude vyučovat tímto způsobem, ale potom bude virtuální nejen 

škola, ale i kamarád, volný čas, vlastně skoro celý život.    

 

Lucie Kozáková 

      

 

JAK BY VYPADALA ŠKOLA, KDYBY VÝUKA PROBÍHALA VIRTUÁLNĚ ??? 

 

   Zvláštní otázka . . .  představovali jste si to někdy ??? Zní to jako nějaké sci-fi, ale v poslední 

době se nepředstavitelné stává realitou.         

   Nejen naši zemi ale skoro celý svět zasáhl nový vir, kvůli kterému zemřelo hodně tisíc lidí. 

Proto se neučí, školy jsou zavřené a spoustu lidí ani nechodí do práce. Jenže my jako žáci se 

nějak učit musíme, proto by se zrovna v tuhle dobu hodila ta virtuální výuka…. Spoustu škol 

se učí přes videohovory, my se učíme pomocí emailů a poslaných prezentací. Jaká výuka je 

nejlepší ??? Nejsem si jistá, jestli volání nebo jen emaily, nedokážu to porovnat. Ale obojí je 

lepší než nic.  

   Upřímně taky mě nebaví každé ráno vstávat do školy, ale teď se mi po tom i stýská…K čemu 

vlastně to chození do školy je ??? Je mnohem obtížnější si všechno naučit sám jen za pomoci 

rodičů nebo sourozenců. Ale snad nejvíc mi chybí moje kamarádky. Normální školní dny jsem 

s nimi několik hodin denně, ale teď se s nimi neuvidím minimálně měsíc, ne-li dýl. Ale říkám 

si že to všechno musíme překonat, a pak budeme moct do školy každý den, až nás to zase bude 

štvát. Myslím si, že chození do školy má smysl, hlavně kvůli kontaktu s lidmi. 

   Jaká je tahle situace z pohledu učitele ??? Myslím si, že většina učitelů to zvládá skvěle. Tahle 

situace je nová pro všechny a jak my tak učitelé si na to musí zvyknout. Učitelé si aspoň nemusí 

vyřvávat hlas a rozhodně pošetří svoje nervy, i když věřím že ti co nenosí domácí úkoly 

nebudou plnit ani ty úkoly přes email. Třeba si rodiče, co doma vyučují svoje děti uvědomí, jak 

je práce učitele těžká. Nevím, jak se tahle situace líbí učitelům, ale myslím si že všichni budeme 

rádi, když se virtuálně ještě pár let vyučovat nebude. 

 

Barbora Voslářová 



JAK BY VYPADALA ŠKOLA, KDYBY VÝUKA PROBÍHALA VIRTUÁLNĚ? 

 

   Jak by asi vypadala škola, kdyby výuka probíhala virtuálně? Otázka, na kterou bychom měli 

nedávno možná jiné odpovědi. Co všechno se mění, když nechodíme do školy? Kdykoliv může 

nastat situace, že výuka nebude probíhat ve škole. 

   Pokud se podíváme na tuto situaci z pohledu učitele, tak to nemají zrovna jednoduché, 

obzvlášť pokud tato situace nastane nečekaně. Ušetří si sice spoustu nervů, když žáky nemusí 

vídat a napomínat každý den, ale kdo jim zaručí, že všechny úkoly dělají pečlivě? Také pro ně 

určitě není jednoduché udělování známek nebo zadávání různých cvičení, aby se děti novou 

látku naučily. 

   Teď se na tu situaci podíváme zase ze strany žáka. Výhodou pro žáka je, že nemusí každé 

ráno tak brzo vstávat, má volno, kdy chce a navíc nemusí psát testy. Jednoduše, má více volného 

času. Na druhou stranu to není tak báječné, jak se zdá. Každý den, i o víkendu je zahrnut 

spoustou domácích úkolů, musí si sám rozvrhnout čas, kdy se bude věnovat učení, aby všechny 

domácí úkoly stihl splnit do určitého termínu. Což je pro spoustu žáků velmi složité, a proto 

určitě i učitelé předpokládají, že se najdou i tací, kteří domácí úkoly nezvládnou splnit. Další 

velkou nevýhodou, která nám schází, je sociální kontakt, chybí nám kamarádi a spolužáci. 

   Z pohledu školní budovy je to zpočátku geniální nápad, virtuální vyučování, nikde žádný křik 

a nikdo nic neničí. Ze spodu lavic nejsou nově přilepené žvýkačky a všude je čisto. Ale pokud 

by virtuální vyučování trvalo příliš dlouho, budova by se nevyužívala a nikdo by v ní neuklízel. 

Omítka by opadala, všude by byl prach, pavouci a myši. Uklízečky a školník by přišli o práci. 

Pro školní budovu by to neskončilo vůbec dobře. 

   Můj názor na virtuální vyučování nepatří mezi zrovna pozitivní. Když nechodíme do školy, 

přicházíme o spoustu věcí, ať už je to učení, kamarádi nebo výlety. Teď budu mluvit z vlastní 

zkušenosti (současné karantény). Můj běžný školní den začne normálními běžnými věcmi, jako 

je např. snídaně, vyčištění zubů atd. Do školy jdu zvesela, protože tam jdu se svojí sestrou, 

bratrem a sestřenkami. Ve škole jsem s kamarádkami a spolužáky. Učení ve škole více rozumím 

a alespoň se pak více těším domů. Zatímco když vyučování probíhá virtuálně, tak jsem stále 

jen doma nebo na zahradě. Jsem sice s lidmi a se psy, které mám ráda, ale někdy si už lezeme 

na nervy. Učení sice porozumím, ale je to pro mne obtížnější. Pokud bych měla shrnout svůj 

názor na virtuální vyučování, vidím ho jako reálný, ale ne ten nejlepší způsob výuky. 

 

Adéla Setničková 

 

 

VIRTUÁLNÍ VÝUKA  

 

       Virtuální výuka. Je to dobře? Kdo ví? Záleží jak to kdo pochytí a vezme. Jsou lidé, co si na 

to dokáží najít čas a pak jsou lidé jako já, kteří si najdou čas na cokoli jiného. Já mám radši 

výuku ve škole. Proč vlastně? Protože v té škole se zvládám soustředit víc a škola mě nutí udělat 

si na to ten čas, který je potřeba. Nejvíce mi na tomto vadí to že mi chybí ti lidi, kteří také 

pomáhají. A navíc podporují.        

                                                           

        Až když do školy nemůžu fyzicky, uvědomila jsem si, že tu školu mám vlastně ráda. Že je 

vlastně důležitá nejen kvůli učení, ale i kvůli těm lidem. Co je na tom vlastně tak hrozného? 

Výuka přes internet má své výhody, ale i své nevýhody. Nevýhody jsou ty že člověk musí látku 

pochopit sám a nikdo mu neřekne jestli to chápe dobře nebo ne. Výhoda je ta, že je člověk jen 

sám se sebou a tím se na to učivo více soustředí.     

    



        Dokáži si představit, že by to trvalo dlouho? Na tuto otázku odpovědět neumím. Jen jednu 

věc můžu na sto procent říct, pokud to bude trvat dlouho tak se asi zblázním. Nestíhám a 

nedokážu jít, třeba na tři hodiny si k té škole sednout a dopsat si látku. Je to lehké? Lehké to 

v něčem je a taky něčem není, ale zaměřila bych se spíš na to, proč je to vlastně lehké. Lehké 

to je, tím jak je člověk sám se sebou. Navíc mu nikdo nic neřekne za mobil o hodině a už vůbec 

nic na jídlo o hodině. 

 

         Dá se u toho soustředit? Soustředím se na to hodně, protože na to mám více času, ale ve 

škole jsem k tomu vlastně nucena. Co mi vyhovuje víc? Mně vlastně více vyhovuje učení ve 

škole, potřebuji nějaký režim, který si doma úplně nezvládám udělat. Jediný co mi nechybí je 

ranní vstávání.   

         

          Závěr je tedy ten, že já mám radši chození do školy, kdy jsem mezi lidmi, kteří mě táhnou 

výš a mám je ráda. V učení ti lidé taky pomáhají takže za mě  stoprocentně škola. Režim který 

se nemění. Navíc na to že jsme počítačová doba, neumím pracovat na Wordu takže mezi 

odstavci mám mezery. Není to schválně, jen s tím prostě neumím. 

 

Tereza Hauptová 

 

 

 

JAK BY VYPADALA ŠKOLA, KDYBY VÝUKA PROBÍHALA VIRTUÁLNĚ? 

                    

   Hlavní otázka dle mého názoru je, jestli by to bylo praktické a výhodné pro obě  strany. Tedy 

jak pro učitele, tak i pro žáky. Myslím si, že by to probíhalo tak, jak to  probíhá teď, s tím 

rozdílem, že by přibylo učení a možná bychom museli docházet na  online vyučování. Z 

pohledu dětí je to nejspíš ideální. Mohou vstávat kdy chtějí, úkoly,  které mají, mohou dělat z 

pohodlí domova a mají na ně klid. Naopak učitelé to mají o  něco těžší, musejí pro děti 

připravovat úkoly a potom je ještě kontrolovat. Což by  samozřejmě dělali i ve škole, ale tam 

je to jednodušší v tom, že když děti odevzdávají  úkoly, tak je odevzdávají najednou. Naopak, 

když to teď každý posílá v jinou hodinu a v  jiný den, tak to asi nebude docela ideální.                 

   Další otázkou je, jestli by se dětem zhoršil, nebo naopak zlepšil průměr. Já si  myslím, že by 

se dětem zlepšil, protože se mohou poradit s rodiči a nebo se kouknout  na internet. Nebo by se 

naopak zhoršil, protože by si děti myslely, že to není tak  důležité, nebo se vymlouvaly na to, 

že zapomněly, nebo na to že byly u babičky, která  má slabou wifinu. Já si ale myslím, že pokud 

nebudou děti  až tak hloupé, tak budou ty  úkoly dělat tak, jak mají. Je to ostatně v jejich 

vlastním zájmu.                  

   Virtuální škola má své plusy, ale i své mínusy. Já si myslím že by to nebylo až  tak špatné, 

tedy pokud by nepřišel Blackout. Myslíte si, že by to bylo lepší, kdybychom  měli virtuální 

školu?  

 

Terezie Vokasová 

___________________________________________________________________________ 

 

VIRTUÁLNÍ  VÝUKA 

                                                         

   Co by se asi stalo, kdyby byla výuka jen virtuální? Většina dětí by byla ráda, ale neuměly by 

toho tolik, jako ti, kteří byli na danou látku přítomni ve škole.  



   Někomu více vyhovuje být doma a psát si učení tam, ale naopak někdo, když je doma se k 

tomu nemůže přinutit. Já třeba zpočátku byl rád, že můžeme být doma, ale teď bych raději byl 

ve škole.  

   Tato situace má své klady i zápory. Mezi klady patří třeba to, že můžeme vstávat v kolik 

hodin chceme a také, že když nemáme zrovna náladu na učení, můžeme si ho napsat později. 

Ale nesmím zapomenout také na zápory, mezi které patří třeba to, že ve škole máme kamarády 

a doma jsme sami a také se ve škole můžeme bez problémů zeptat na něco, co nechápeme a teď 

se musíme ptát přes e-maily a je to o dost zdlouhavější. Osobně raději chodím do školy, protože 

vím, že se tam nedá dělat nic jiného,  než se učit. 

   Kdyby tato situace trvala třeba rok a půl, tak by deváťáci (letošní osmáci) neměli dost času 

na procvičování na přijímačky a také by si nestihli užít poslední rok na základní škole. A letošní 

deváťáci by ani neměli rozlučku. Je hodně věcí, o které by jsme mohli přijít.  

   Já doufám (a myslím, že nejsem sám), že se tato situace brzy zlepší a vše bude jako dřív. 

 

Filip Novotný 
__________________________________________________________________________________ 


